
 
 

 

Statsråden 

 

 

Postadresse: Postboks 8148 Dep 0033 Oslo 
Kontoradresse: Akersgata 59 Telefon* 22 24 90 90 

Org no.: 977 161 630 

Spørsmål nr. 1325 til skriftlig besvarelse - Flaskehalsinntekter 

Jeg viser til brev av 22. februar med oversendelse av spørsmål til skriftlig besvarelse fra 

stortingsrepresentant Terje Halleland. Representanten stiller følgende spørsmål: 

 

«Kan statsråden si hvor mye flaskehalsinntekter Statnett totalt tok inn i 2023, hvor disse 

inntektene kom fra, og hvor og hvordan de ble eller vil bli brukt?» 

 

Flaskehalsinntekter oppstår nå det handles kraft mellom budområder med forskjellig pris, 

enten innenlands eller mellom land. Handlet volum multiplisert med prisdifferansen utgjør 

flaskehalsinntektene, og disse tilfaller eierne av utenlandsforbindelsen eller det aktuelle 

transmisjonsnettet, det vil si Statnett i Norge. 

 

Under følger en oversikt over Statnetts flaskehalsinntekter for 2023. Tallene er oppgitt i 

millioner kroner.  

 

Norge 

internt 

Sverige Danmark Nederland Tyskland Storbritannia Sum 

4076 1104 974 546 1155 1520 9375 

Kilde: Statnett. Omregnet fra Euro 22. februar, 11,36 NOK/EUR 

 

Det har vært svært viktig for regjeringen å begrense nivået på nettleien i en tid med høye 

strømregninger. Regjeringen fikk derfor høsten 2022 på plass en midlertidig ordning for å 

sikre at de høye flaskehalsinntektene i transmisjonsnettet tilbakeføres til nettkundene raskere 

enn om det hadde blitt gjort gjennom reduksjoner i transmisjonsnettariffen.  

 

Stortinget 

Karl Johans gate 22 

0026 OSLO 
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Vår ref 
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27. februar 2024 

 



 

 

Side 2 
 

I 2023 utbetalte Statnett om lag 2,59 mrd. kroner til underliggende nettselskaper gjennom 

den midlertidige ordningen. I tillegg satte Statnett fastleddet i transmisjonsnettariffen til null 

og satte et tak på energileddet i tariffen. De øvrige flaskehalsinntektene brukes til å dekke 

kostnader i transmisjonsnettet i Norge. Slik bidrar flaskehalsinntektene til at nettleien blir 

lavere enn den ellers ville vært.  

 

 

 

Med hilsen 

 
Terje Aasland 

 


